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BYDELSDIREKTØRENS DRIFTSORIENTERING  
 
HENSIKT 
Bydelsdirektøren utarbeider en driftsinformasjon til hvert BU-møte. Denne informasjonen erstatter 
ingen saker, men vil være et supplement om temaer det arbeides med i bydelens fagområder og 
funksjoner. Driftsorienteringen vil ikke bli forelagt de forskjellige utvalgene da 
driftsinformasjonen vil bli oppdatert med ny og relevant informasjon uken før BU møtet finner 
sted.  
 
ORGANISASJON – GENERELT 

• Bydelen har gjennomført medarbeiderundersøkelse som er obligatorisk for alle bydelene. 
Alle kommuner i Norge benytter den samme undersøkelsen. Sammenlignet med andre 
kommuner har Bydel Vestre Aker mer tilfredse medarbeidere. 

 
Enhet for Økonomi (inkl IKT, felles drift og vedlikehold og fagsystemet Gerica) 
• Bydelens regnskapsresultat pr.28.02.2011 viser et merforbruk på - 3 mill. i forhold til 

budsjettforutsetningene. Bydelen har innført kostnadsbesparende tiltak enheter med 
merforbruk. Egen BU-sak for regnskapssituasjonen 

• Verbalvedtaket i budsjett 2011 angående kostnader knyttet til drift er trukket fra BU kart 
ettersom regnskapsdata for private barnehager ikke foreligger før 20. april. Egen BU-sak til 
mai møte.  

• Enhet for økonomi forbereder oppgradering av regnskapssystemet Agresso. Selv om det 
kun er en teknisk oppgradering er det en del forberedelsesaktiviteter som må gjennomføres 
samt opplæring i bruk av systemet. Overgangen skjer 15. Juni. 

• Enhet for økonomi bidrar til utarbeidelse av lokal handlingsplan for offentlig anskaffelser 
som en del av Oslo Kommunes konsernovergripende anskaffelsesstrategi. 

• Prosjektet ”Sikksakk stien” er nå endelig klar for gjennomføringsfasen, De siste 
plandokumentene er snart underskrevet. Bydelen arbeider for god fremdrift i prosjektet. 

 
Enhet for sosial/NAV 
• Antall klienter med utbetaling av økonomisk sosialhjelp er stabilt og gjennomsnittlig har vi  

hver måned 190 klienter som får utbetaling. I tillegg har vi 36 brukere i 
kvalifiseringsprogrammet og 29 flyktninger på introduksjonsprogrammet. 

• Utbetalingene har vært noe høyere enn budsjettert de tre første månedene. Hovedgrunnen 
er meget høye strømutgifter. Hafslund har orientert bydelene om at de har den praksis at de 
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ikke stenger strømmen i perioden fra 15. november til 31. mars. I vår bydel er det 48 
husstander som vil få varsel om stengning dersom de ikke betaler strømregningen innen 14 
dager.  Erfaringsmessig er det mange som har midler og vil kunne betale når de får 
stengningsvarsel, men mange vil også søke om økonomisk sosialhjelp for å unngå 
stengning. 

• Bydelen har fått en kvote på 31 flyktninger som skal bosettes i bydelen i 2011. Dette er 5 
flere enn i 2010.  Det er en stor utfordring å fremskaffe nok boliger, særlig vanskelig har 
det vist seg å få boliger på det private markedet i bydelen. 

 
Enhet for Bestiller 
• Enhet for Bestiller har hatt 50 utskrivningsklare pasienter Fra Diakonhjemmet sykehus i 

mars. Dette  
• Korttidsenheten på Hovseterhjemmet har vært stengt i ca 10 dager på grunn av Novo-virus 

(omgangssyke). Dette har selvfølgelig medført en del utfordringer for bydelen.  
Korttidsenheten er nå åpnet. 

• Brukervalg på hjemmesykepleie er nå innført i hele Oslo. De omstillinger dette har 
medført for kontoret har så langt vært uproblematiske. 

• Bydelen har hatt revisjon av rapportering på kostnadskrevende brukere. Det ble ikke funnet 
feil i dette arbeidet. 

• Mars mnd har vært en hektisk måned med flere nye brukere. 
 
Enhet for barnehager 
• Det er gjennomført 4 varslede tilsyn i mars. 
• Det er gjennomført ½-årlig samarbeidsmøte for helsesøstre, ansatte i ressursenheten og 

styrere i private og kommunale barnehager. Tema for møte denne gang var ”den 
utfordrende samtalen”, hvordan tar vi opp vanskelige temaer med foresatte. 

• Bydelen har, ved søknadsfristens utløp, fått inn 11 søknader til Abf ( arbeidsplassbasert 
førskolelærerutdanning). Det skal opprettes 40 nye plasser fra august 2011, hvor mange 
plasser som tilfaller Oslo kommune / bydelen vet vi ikke. Nytt av året er at de private 
barnehagene også kan søke. Av de 11 innkomne søknadene er 8 private. 

• Det er opprettet en nasjonal deltids styrerutdanning, bydelen har oppfordret private og 
kommunale styrere å søke.  

• Opptak: Totalt antall søkere til hovedopptaket var 1218 barn, hvorav 571 ikke har plass  
(455 under 3 år, 116 over 3 år). Dette er søkere med rett til plass. De resterende 647 
søkerne er barn som ønsker å bytte barnehager.  
555 plasser var meldt ledig fra kommunale og private barnehager til hovedopptaket  
(plasser ledig fra 01.08). 
1. runde er gjennomført, enheten er midt oppi arbeidet med å registrere svar og ringe 
opp ubesvarte, før 2. opptaksrunde gjennomføres uke 15. 

• Det har vært avholdt informasjonsmøte for alle styrere ”Oslo barnehagen” 
 
Enhet for barnevern 
• Statlig satsning på kommunebarnevernet - Fylkesmannens endelige fordeling er mottatt. 

Vår tjeneste får tildelt 1.5 stilling og kr 110.000 til kompetansetiltak. Vi har intervjuet og 
innstilt meget godt kvalifiserte personer til stillingene. Håper på oppstart ca 01.08.11. 
Dette vil bli et stort løft for vår tjeneste, gi mulighet for større kvalitetssikring, mindre 
belastninger for de ansatte og vil antagelig få positive økonomiske konsekvenser ved at 
saksbehandlerne selv får kapasitet til å utføre mer endringsarbeid. 
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• Anskaffelser av hjelpetiltak. Siden 01.12.10 har det vært pålagt for barneverntjenesten i 
Oslo å skaffe tilveie frivillige hjelpetiltak via Oslo Kommunes anskaffelsesportal. 

 I oppfølgingsmøte mellom Byrådsavdelingen og Bydelsbarnevernet 01.04.11 ble det 
opplyst at det kun var foretatt 10 anskaffelser for hele Oslo. Det er et påfallende lavt antall. 
Vår enhet har ikke foretatt noen anskaffelser i perioden. Erfaringen tilsier at  

 mange bydeler har utviklet lokale tiltak og engasjerer tiltakspersoner på timebasis i   
 stedet. 
 
• Enhet for barnevern merker en merkbar økning av antall meldinger hittil i år. Økningen 

sammenlignet med samme tid i fjor er på over 50 % - fra 38 i fjor til 58 i år. Det er dog 
hele tiden ujevn tilgang av meldinger. Men det er grunn til å tro at tendensen for 2011 vil 
bli langt over fjoråret. Meldingene har stor alvorlighetsgrad. 

• Enheten har fortsatt stort fokus på økonomien og tilstreber å være i balanse. 
 
Ressursenhet for Barn og Unge   
• Hjelpemiddelsentralen gikk over til elektronisk postgang 14. februar. Fortsatt er dette en 

utfordring i forhold til nødvendige hjelpemidler, og reparasjon av hjelpemidler som er i 
bruk. Dette går utover brukere som har behov for hjelp på dette område, og som i 
utgangspunktet er sårbare.  

• Det er nå ansatt ny ergoterapeut i et svangerskapsvikariat i enheten. Vedkommende har 
blant annet fått ansvar for barn som går i Mølleplassen spesialbarnehage. Personen som er 
ansatt har lang erfaring og vil fort kunne sett seg inn i problemstillinger knyttet til enkelt 
barn/unge som er avhengig av den type hjelp i vår bydel. 

• Enheten har den siste perioden hatt et økende antall henvendelser om utredning av barn 
innen fysioterapi og spesialpedagogikk.  

• Arbeidet med å tilrettelegge for barn som trenger støttepedagog tilknyttet sitt 
barnhagetilbudet til høsten er i full gang.  

 
Enhet for hjemmetjenester 
• Enhet for hjemmetjenester har iverksatt ny organisering fra 30.03.2011. Bydelen er inndelt 

i 4 geografiske områder. Bemanningen til hvert område leverer praktisk bistand og 
hjemmesykepleie til brukere i bydelen. Ansatte har bidratt med mye ekstra innsats i en 
hektisk oppstart ,men fortsatt gjenstår utfordringer for å få den nye organisasjonen til å 
fungere etter planen. 

• Det nye brukervalget for hjemmesykepleie og praktisk bistand startet opp 01.04.2011 i 
hele Oslo. Det er innført endringer i dokumentasjonssystemet Gerica på grunnlag av 
erfaringer fra pilotprosjektet i bydel Vestre Aker. Det har ført til behov for opplæring i 
Gerica. Opplæringskonsulenten bruker mye tid på denne veiledningen og opplæringen. 
Håndholdte terminaler er i bruk i hjemmesykepleien og fungerer bra. Praktisk bistand er 
også kommet i gang med håndholdte terminaler og har lært seg systemet raskt. 

• Hjemmetjenesten har startet innføring av Behovsstyrt Bemanning (BOB). Bydelen 
er i siste pulje for innføring i bydeler og sykehjem med veiledning fra Helse og 
velferdsetaten. Plan for innføring er ca. 4 måneder. 

• Utarbeiding av rutiner for håndtering av vold og trusler i regi av Helse og velferdsetaten er 
i gang. Dette er et samarbeidsprosjekt hvor bydel Vestre Aker, Ullern og Frogner er 
invitert til å delta. Bydel Frogner har fått ansvar for ansettelse av prosjektleder. Ansettelse 
til stillingen pågår og vil være prosjektstilling for 1 år. Bydel Vestre Aker deltar med leder 
fra boliger og psykisk helse og hjemmetjenestene. 
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Enhet for Boliger, Dagsentra og Psykisk helse 
• 5. april ble det avholdt påskemesse på Blåklokka med blant annet skuespill og opptreden 

fra brukere og ansatte. Mange fremmøtte hadde mye å glede seg over.  
• Samhandlingsprosjektet, Psyksam, mellom bydelene Frogner, Ullern, Vestre Aker og 

Diakonhjemmet er inne i fase 2. Flere delprosjekter skal etableres og vil ha fokus på blant 
annet boligutvikling, god praksis, koordinerende funksjoner og oppsøkende 
behandlingsteam. 

• Det arbeides med en prosedyre for hospitering/personalutveksling. Målet er å spre 
kunnskap og kompetanse mellom de ulike tjenestestedene. 

 
Enhet for forebygging og rehabilitering   
• Enhet for forebygging og rehabilitering har høy aktivitet i alle tjenester. Det vises til 

måltallene 
• Røa eldresenter og Vinderen seniorsenter har gjennomført den planlagte besøkstellingen i 

uke 12. Begge var litt uheldige; på Røa var fotpleierne borte den aktuelle uken, og på 
Vinderen frisøren. Dette påvirker resultatet noe. 

• Det er etablert halvårlige samarbeidsmøter mellom de to sentrene, og vårens møte ble 
gjennomført 25. mars. Senterledere og seniorveiledere er invitert. Fra og med denne 
gangen deltar også brukerrådsleder for hvert senter, og de to brukerrådene redegjorde for 
sitt arbeid. Samarbeidsmøtene bidrar til erfarings- og idéutveksling, og tilbakemeldingen er 
god.  

• Fysioterapitjenesten fungerer med bare én stilling frem til 1. juni. Dette har forårsaket noe 
forsinkelser i overføringer særlig fra innsatsteamet. Enheten har måttet utlyse vikariat i den 
andre stillingen, men satser sterkt på å få oppstart 1. juni som planlagt.  

• Dagrehabiliteringen har i forbindelse med ferdigstillelse av sin faglige prosedyre for 
oppfølging av ferske hjerneslag hatt en hospiteringsdag på Aker sykehus. Sykehuset hadde 
laget et omfattende program som omfattet ergoterapeut, fysioterapeut og sykepleiers 
funksjoner og oppgaver. Dagen var nyttig, og inngår i enhetens forberedelser til 
samhandlingsreformen. 

• Enheten har levert søknad til Helse Sør-Øst (samhandlingstiltak 2011) for 
samarbeidsprosjekt med Diakonhjemmet, Lærings- og mestringssenteret (LMS). 
Målgruppen for prosjektet er pårørende til eldre med omfattende omsorgsbehov. Det er 
søkt om 341 000 til prosjektledelse, veiledning og skolering. Evt. videreføring er tenkt 
innenfor eksisterende budsjettrammer.  

• Enheten er invitert som deltaker i nystartet LMS forum som planlegger ca 3 møter pr år.  
LMS-forum skal bidra til at pasienter og pårørende får relevante tilbud om opplæring til 
rett tid ved å styrke samhandling internt i sykehus og mellom sykehuset og 
kommunen/bydelene.  

 
Enhet for helsestasjon og skolehelsetjeneste 
• Helsestasjonen har startet opp med EPDS ( Edinburg Postnatal Depression Scale) 

kartleggingsverktøyet som benyttes av jordmor og helsesøster for å kunne oppdage mødre 
som står i fare for å utvikle barseldepresjon. Kartleggingen skjer ved 24 svangerskapsuke 
og ved barnets 6 ukers kontroll. Helsestasjonen må legge om rutinene for å få plass til 
kartleggingen i 6 ukers konsultasjonen. I de tilfellene vi avdekker at mor har behov for 
ekstra oppfølging, vil vi tilby støttesamtale.  Helsesøstrene og jordmødrene har et spesielt 
fokus på dette arbeidet med bakgrunn i nyere forskning som har avdekket at ”barn som 
vokser opp med mødre med langvarig eller tilbakevendende depresjon, er utsatt for å 
utvikle både følelsesmessig, atferdsmessig og sosiale vansker i tillegg til problemer med 
tankeevnen”( Folkehelserapport 2010,s.29, Folkehelseinstituttet).  Det gledelige er at en 



5 

helsesøsters doktoravhandling fra 05.11.2010 har avdekket at de fleste mødre som står i 
fare for å utvikle en barseldepresjon har god nytte av en til to støttesamtaler med 
helsesøster eller jordmor. Bare et fåtall må henvises til DPS. I 2010 henviste 
helsestasjonen i Vestre Aker 5 mødre videre til distriktspsykiatrisk behandling.  Mødre 
som trenger det blir tatt i mot samme dag helsesøster ringer. Samarbeidet med DPS 
Vinderen er godt og i 2011 startet vi opp med faste samarbeidsmøter. 

• Helsestasjon for ungdom har økt pågang i 2011. Frem til 6. april har vi hatt 143 
konsultasjoner. Da er telefoner og prøvesvar ikke medregnet. 9 ungdommer kommer 
regelmessig for å avlegge urinprøver til rusmiddeltesting i samråd med politiet. Enkelte 
foreldre kommer sammen med ungdommen, og de uttrykker lettelse over at ungdommen 
blir testet. De fleste har signert en kontrakt med politiet, der avtalen er at prøvesvarene 
sendes til politiet. 

 
Enhet for forebygging barn og unge   
• UKM (ungdommens kulturmønstring) ble arrangert 12. mars på klubben. Planen om å 

kjøre arrangementet på Persbråten VGS ble endret i siste liten pga. tekniske problemer. 
Noen tekniske problemer på klubben også, førte til en noe forsinket oppstart og litt 
problemer underveis. Dette er tatt grundig opp i evalueringen av arrangementet, for å 
forhindre lignende problemer ved senere anledninger.  

• Månedens andre lørdagsarrangement, var en hip hop kveld som var fullstendig 
ungdomsstyrt. Ungdommene bak arrangementet fortjener kjempehonnør for å trekke 101 
besøkende til klubben.   

• Konflikthåndteringskurs (nybegynner gatemegling) er påbegynt og avsluttes tirsdag før 
påske. Det er 6 deltakere. 

• Juniorklubben fokuserer fortsatt på rekruttering. Dette er hovedfokus for hele klubben frem 
mot sommeren. 

• Ungdomsklubben har et jevnt antall besøkende på rundt 50 pr kveld.  
• Det elektriske anlegget i diskoteket skal oppgraderes.  
• Enheten har sendt søknad til KRÅD om midler til oppussing av oppgangene i noen av 

blokkene på Hovseter. Dette skal være et prosjekt som vi håper å få til at beboere – og da 
særlig ungdom – skal bidra inn i.  

• Rusundersøkelsen. Vi har hatt møte med skolene som er positive til rusundersøkelsen. 
Uteteamet og SaLTo-koordinator blir kontaktpersoner til respektive skoler, og skal bidra 
med det praktiske i gjennomføringen. Undersøkelsen skal gjennomføres i mai/juni. 

• De to nyopprettede stillingene på uteteamet besettes i disse dager. 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydelsutvalget tar bydelsdirektørens driftsinformasjon til orientering. 

 
 
 
 
 
Jan O. Nytveit  
Bydelsdirektør 
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